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人尿苷二磷酸葡萄糖醛酸转移酶基因多态性与相关疾病易感性 
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摘要  尿苷二磷酸葡萄糖醛酸转移酶（UGT）是体内重要的药物代谢Ⅱ相酶，具有明显的基因多态性。评价基因
多态性对疾病易感性影响的重要性，建立基因多态性数据库并进行致病基因 疾病易感性的种群研究具有深远意
义。本文拟就人UGT基因多态性及相关疾病易感性进行简述。 
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Genetic polymorphism in UDP-glucuronosyltransferase and disease 
susceptibility
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Beijing 100050, China） 

  Abstract
  Uridine diphosphate(UDP)-glucuronosyltransferase is one of the most important phase Ⅱ drug metabolizing enzymes in 
human, and some of them are identified as genetic polymorphism. Evaluating the genetic polymorphism′s effects on 

susceptibility of disease, setting up data base for genetic polymorphism and studying on the relationship between virulence 
gene and susceptibility of disease are of significance. Herein, the genetic polymorphism in UDP-glucuronosyltransferase 
and the susceptibility of relative diseases are reviewed.
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